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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicatele din sectorul feroviar protestează luni la Ministerul Transporturilor şi la Guvern 
Sindicatele din sectorul feroviar organizează luni un miting de protest la Ministerul Transporturilor, urmat de un 
marş până la Guvern, unde va continua manifestaţia. 
 
Ei cer finalizarea şi adoptarea Statutului Personalului Feroviar, salarii decente la societăţile feroviare care să 
reflecte pregătirea profesională şi responsabilităţile personalului, acordarea clauzelor suspendate, cuprinse în 
Contractele colective de muncă, finanţarea corectă a infrastructurii feroviare astfel încât salariile personalului să 
fie asigurate din fonduri bugetare, regândirea taxei de utilizare a infrastructurii (TUI) pentru reducerea acesteia la 
valorile care se practică în Europa şi susţinerea de către statul român a investiţiilor importante în achiziţia de 
material rulant nou. 
 
De asemenea, sindicaliştii mai doresc promovarea în regim de urgenţă a unei strategii pe termen mediu şi lung cu 
privire la dezvoltarea sectorului feroviar - modernizarea infrastructurii feroviare şi a materialului 
rulant, echilibrarea celor două moduri de transport terestru - feroviar şi rutier, recuperarea supra-accizei din 
combustibilul utilizat la transportul feroviar, redefinirea criteriilor de performanţă a managementului privat - 
criteriile preponderente să fie cele tehnice, reorganizarea structurală a căii ferate într-un sistem integrat de tip 
holding şi regândirea politicii bugetare a societăţilor feroviare, prin elaborarea de bugete multianuale pentru 
susţinerea marilor investiţii. 
 
Alte cereri vizează compensarea corectă şi la timp a diferenţei reale dintre costurile de operare şi tarifele sociale 
impuse la transportul de călători, achiziţionarea energiei electrice de către operatorii feroviari direct de la 
producători prin Electrificare CFR, sistarea trecerii liniilor în categoria aşa-zisă neinteroperabilă şi renunţarea la 
conceptul de neinteroperabilitate, promovarea unei legi cu privire la derularea transporturilor intermodale, 
facilităţile de călătorie gratuită pe calea ferată pentru personalul feroviar şi pentru membrii de familie ai acestuia 
şi diminuarea amenzilor la calea ferată a căror valoare este exorbitantă. 
 
Mitingul este organizat de Federaţia Mecanicilor de Locomotivă din România, Federaţia Naţională a Sindicatelor 
din Transporturi "ELCATEL", Federaţia Sindicatelor Transportatorilor Feroviari din România, Federaţia Sindicatelor 
Alfa Transport şi Federaţia Naţională Sindicală din Infrastructura Feroviară, organizaţii grupate în Alianţa 
Federaţiilor Tehnice Feroviare, împreună cu Federaţia Naţională "Drum de Fier". Organizaţiile sindicale ce vor 
protesta în 23 aprilie (ziua feroviarilor) reprezintă peste 60% din salariaţii feroviari din România.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Viorica Dăncilă, discuţii luni cu managerii de spitale pe tema salariilor din Sănătate 
Premierul Viorica Dăncilă se va întâlni, luni, la ora 13.00, la Palatul Victoria, cu manageri de spitale pentru a 
discuta despre salariile din sistemul de sănătate. 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă le-a cerut miniştrilor Sănătăţii, Muncii şi Finanţelor Publice, la începutul şedinţei de 
guvern de miercuri să găsească soluţii la problemele din sănătate. 
”Vreau să rog pe doamna ministru al Sănătăţii, doamna ministru al Muncii, domnul ministru al Finanţelor Publice 
să identifice până la sfârşitul acestei săptămâni problemele care apar în sistemul de sănătate, să găsim soluţii, iar 
luni să cheme managerii spitalelor în care avem probleme pentru a avea o discuţie cu dumnealor şi a identifica 
soluţiile corespunzătoare, astfel încât acest subiect să poată fi închis”, a spus Dăncilă. 
Zeci de angajaţi ai Institutului de Pneumofiziologie "Marius Nasta" din Capitală, biologi, asistente, personal 
administrativ, dar şi medici, au protestat, marţi, 10 aprilie, pentru a treia oară în ultima săptămână, în curtea 
unităţii spitaliceşti, fiind nemulţumiţi de reducerea sporurilor. De asemenea, câteva zeci de cadre medicale şi 
personal administrativ din cadrul Institutului de Pneumofiziologie "Marius Nasta" din Bucureşti protestează faţă 
de reducerile salariale. 
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Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a susţinut, referitor la protestele din ultimele zile, organizate de cadrele 
medicale, legate de modul în care se acordă sporurile, că nu tot personalul medical trebuie să primească sporuri 
maxime. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Educației se întâlnește cu studenții, în scandalul locurilor la universități 
Ministrul Educaţiei, Valentin Popa, se întâlnește astăzi cu liderii studenţilor din marile centre universitare Cluj, 
Iaşi, Timişoara şi Bucureşti. 
Discuţiile dintre ministru şi studenţi se vor concentra pe subiectul reducerii numărului de locuri bugetate la 
aceste universități. 
Decizia ministrului, de scădere a numărului de locuri bugetate, a declanşat proteste la nivelul studenţilor şi al 
cadrelor didactice. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ruptură în coaliţie? ALDE cere Guvernului să reconsidere poziţia privind scăderea numărului de locuri în 
universităţi 
Vicepreşedintele ALDE Steluţa Cătăniciu a făcut un apel duminică către ministrul Educaţiei Naţionale Valentin 
Popa căruia îi cere să îşi reconsidere poziţia cu privire la scăderea numărului de locuri bugetate din marile 
universităţi din România. 
 “Ca parlamentar, membru al coaliţiei de guvernare şi mai ales în calitate de deputat de Cluj, vă scriu pentru a vă 
transmite nemulţumirea profesorilor din Universitatea Babeş-Bolyai, a studenţilor şi a întregii comunităţi clujene, 
ca reacţie la modalitatea de repartizare a locurilor bugetate din învăţământul superior. În urma deciziei pe care aţi 
luat-o, nu doar UBB Cluj, ci şi alte universităţi renumite şi-au exprimat nemulţumirea în privinţa algoritmilor 
folosiţi pentru a decide aceste scăderi care contravin unor norme prea bine cunoscute în mediul academic 
românesc şi internaţional”, a spus Cătăniciu, citată într-un comuicat remis MEDIAFAX. 
Deputatul ALDE mai spune că, în cazul Universităţii Babeş-Bolyai Cluj , au fost reduse 277 de locuri bugetate 
pentru anul universitar 2018-2019. 
“Nivelul de excelenţă al UBB a ajutat Clujul să atragă o multitudine de investitori, din varii domenii de activitate, 
având un aport însemnat în dezvoltarea economiei locale. În consecinţă, aceste tăieri nu doar că afectează mediul 
academic clujean, dar pun o amprentă negativă asupra întregului oraş - considerat pol naţional de creştere, menit 
să asigure suport de dezvoltare pentru întreaga regiune de Nord - Vest a ţării”, mai spune Cătăniciu. 
Deputatul ALDE îi cere lui Valentin Popa să îşi reconsidere poziţia faţă de tăierea locurilor bugetare, argumentând 
că România deţine printre cele mai mici procente de oameni educaţi în universitate, comparativ cu restul UE, iar 
universităţile româneşti încă se luptă să se impună în topul primelor 500 universităţi ale lumii. 
Advertisement 
Ministrul Educaţiei Valentin Popa a precizat recent faptul că sunt alocate 5.000 de locuri pentru domeniile 
prioritare, 3.000 de locuri pentru absolvenţii de liceu din mediul rural şi alte 1.000 de locuri pentru formarea 
cadrelor didactice. Potrivit ministrului Educaţiei, universităţile tradiţionale pierd 144 de locuri bugetate din peste 
17.500 pentru licenţă, 700 pentru master şi aproximativ 80 de locuri la doctorat. 
Popa a mai spus că alocarea locurilor la universităţi nu s-a făcut pe criterii politice, precizând că repartizarea 
actuală este una preliminară, cea definitivă urmând să aibă loc în toamnă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader, întâlnire cu Dăncilă, luni, pe tema sesizării CCR în cazul refuzului preşedintelui de a o revoca 
pe Kovesi: Dacă va fi cazul, vom prelua noi propuneri, sugestii 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, luni dimineaţa, că în funcţie de ce va discuta în cursul zilei cu 
premierul Viorica Dăncilă referitor la sesizarea CCR pe refuzul preşedintelui de a o revoca pe Kovesi, vor prelua, 
dacă este cazul, şi propuneri şi sugestii. 
"Am dat o formă, un draft al sesizării, pe care o vom modifica, preluând o parte şi din raportul preşedintelui 
României. În funcţie de ce voi discuta cu doamna premier, dacă va fi cazul, vom prelua eventualele noi propuneri, 
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sugestii. Nu este nemulţumirea mea pentru că eu nu am acţionat şi nu acţionez în nume personal, să am 
nemulţumiri personale. Cât priveşte conţinutul sesizării, cred că sunteţi convinse că nu pot să relatez în acest 
moment", a declarat ministrul Justiţiei. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, va avea, luni, o întâlnire cu premierul României, Viorica Dăncilă, pe tema 
sesizării Curţii Constituţionale în cazul refuzului preşedintelui Klaus Iohannis de a o revoca pe Laura Codruţa 
Kovesi din funcţia de procuror şef al DNA. 
"Cu timpul şi cu experienţele acumulate, devii din ce în ce mai puţin surprins. Am primit de la preşedintele 
republicii documentul politic prin care îmi aduce la cunoştinţă că nu o revocă pe doamna procuror şef. De ce spun 
politic, pentru că nu a venit cu argumente juridice, nu a venit cu argumente manageriale şi mi-a spus înaintea 
raportului meu că nu o va revoca. Am vorbit cu doamna premier chiar ieri, i-am prezentat principalele elemente 
pe care le poate prinde în sesizarea CCR. A rămas ca zilele acestea să finalizez sesizarea ca să valorific şi 
documentul politic de la preşedinte. Luni mă voi întâlni cu doamna premier din nou, (..) îi voi prezenta sesizarea în 
amănunt, sper ca dânsa să fie de acord şi să şi-o însuşească şi tot luni să o trimitem. Draftul de sesizare e făcut, 
dar trebuie să completez şi cu argumente pe care preşedintele le-a adus la respingerea cererii de revocare. Noi 
am spus că vom ataca la Curte, asta vom face. Doamna Dăncilă este de acord, ieri mi-a zis că este de acord", a 
declarat, miercuri, ministrul Justiţiei. 
Şeful statului a refuzat să dea curs cererii de revocare a Laurei Codruţa Kovesi, anunţând că motivele invocate de 
ministrul Justiţiei nu au fost de natură să îl convingă. Imediat după ce preşedintele României şi-a anunţat decizia, 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că va fi sesizată Curtea Constituţională. 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat pe 10 aprilie, întrebat dacă va fi sesizată Curtea 
Constituţională, în cazul în care şeful statului va refuza revocarea Laurei Codruţa Kovesi, că rolul ar reveni 
Guvernului şi premierul trebuie să îşi asume această poziţie. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, pe 11 aprilie, că aşteaptă mai întâi să vadă ce va face preşedintele Klaus 
Iohannis în privinţa revocării din funcţie a Laurei Codruţa Kovesi, apoi va lua o decizie, dar a dat asigurări că ”îl va 
susţine pe ministrul Justiţiei”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mutări la penitenciare. Trei secţii ale Penitenciarul Poarta Albă, evacuate. FSANP: Batista pe care-o ţine pe 
ţambal Tudorel Toader s-ar putea să fie una cât se poate de mare 
ANP a dispus evacuarea a trei secţii din Penitenciarul Poarta Albă pentru ca nu mai prezintă siguranţă, anunţă, 
duminică, Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP). 
”Discret, ANP mai evacuează şi alte corpuri de clădiri în alte penitenciare. Încă nu ştim câte-s cu bulină roşie, dar la 
Penitenciarul Poarta Albă au fost evacuate 3 secţii mai mititele pentru că nu mai prezintă siguranţă. Ceea ce 
înseamnă că riscăm la finalul acestui an să constatăm că am avut o creştere negativă a numărului de locuri de 
cazare pentru deţinuţi şi că batista pe care-o ţine pe ţambal Tudorel Toader e una cât se poate de mare. Atât de 
mare încât acoperă câteva corpuri de clădire – să zicem vreo 20 – care stau să se prăbuşească prin diverse 
penitenciare”, anunţă Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP). 
La începutul lunii, FSANP anunţa că ANP a dispus evacuarea de urgenţă a Corpului A al Penitenciarului Iaşi, acesta 
fiind clasificat de la începutul anului 2017 în clasa de risc seismic I şi populat cu peste 450 de deţinuţi. 
Sindicaliştii spuneau că acea clădire de detenţie, deşi are un risc ridicat de prăbuşire şi pune astfel în pericol viaţă 
personalului şi a deţinuţilor pe care-i adăposteşte, nu se află pe lista de investiţii şi de modernizare a sistemului 
penitenciar, cu toate că situaţia era cunoscută de către ministrul Justiţiei. 
Ulterior, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a publicat pe site-ul instituţiei documentele cu privire la situaţia 
Penitenciarului Iaşi, între care se regăsesc o serie de procese verbale, informări şi liste de achiziţii necesare 
echilibrării supraaglomerării şi construirii unui spaţiu nou de detenţie. Printre documente s-a numărat şi o 
informare semnată de Tudorel Toader în ianuarie 2018, transmisă directorului Administraţiei Penitenciarelor, 
Marian Dobrică, în care i se solicita o analiză a gradului de ocupare a unităţilor din cadrul ANP. Între aceleaşi 
documente s-a aflat şi o notă semnată de către directorul Penitenciarului Iaşi, Marian Pompiliu, pentru ridicarea 
unui noi pavilion de detenţie, format din trei corpuri de clădire. Potrivit informării, investiţia este necesară 
deoarece pavilionul care cazează deţinuţii a fost expertizat tehnic şi clasificat cu grad de risc seismic. 
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Ministrul Justiţiei a mai publicat şi procesul verbal din 8 noiembrie 2017, în care era inclusă minuta şedinţei de 
avizare din aceeaşi zi. Potrivit minutei, s-a prezentat documentaţia necesară construirii unui nou sector de 
deţinere pentru Penitenciarul Iaşi, urmând a fi create 536 de locuri de cazare, fiecare loc cu cel puţin 4,01 mp. 
Tema de proiectare a fost aprobată de directorul ANP, Marian Dobrică. 
 
Câteva zile mai târziu, în 16 noiembrie 2017, Marian Dobrică a transmis directorului Direcţiei Investiţii din cadrul 
Ministerului Justiţiei, Constantin Rădulescu, o solicitare de aprobare a „Acordului prealabil” pentru obiectivul de 
investiţii Sector nou de deţinere - Penitenciar Iaşi. Şi un proces verbal din 2008 arăta că s-a efectuat o expertiză 
tehnică a obiectivului „Pavilion detenţie 600 de locuri” în cadrul Penitenciarului Iaşi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Un nou protocol între procurori şi un serviciu de informaţii, făcut public. Serviciul secret al Armatei, structură 
abilitată să coordoneze un acord de colaborare MApN - PÎCCJ din 2011 
Un nou protocol a fost făcut public, duminică seara, de Antena 3, fiind vorba despre un acord de colaborare între 
MApN şi PÎCCJ. Potrivit sursei citate, documentul ar fi fost semnat în 2011 de şeful de atunci al Direcţiei Generale 
de Informaţii a Armatei şi de prim procurorul adjunct al PÎCCJ. 
Potrivit documentului prezentat, protocolul ar fi fost aprobat de procurorul general al României de la acel 
moment, Laura Codruţa Kovesi, şi ministrul Apărării de atunci, Gabriel Oprea, data încheierii fiind 4 aprilie 2011. 
Sursa citată precizează că este vorba despre un "Protocol privind acordarea sprjinului reciproc necesar îndeplinirii 
atribuţiilor şi competenţelor legale". 
Documentul ar fi fost încheiat în scopul "valorificării eficiente, potrivit competenţelor şi atribuţiilor prevăzute de 
lege, a informaţiilor care vizează securitatea naţională în domeniul militar, precum şi prevenirea şi combaterea 
infracţunilor săvârşite de către personalul MApN". 
În actul prezentat se precizează că pentru a organiza coordonarea activităţii de punere în aplicare a protocolului 
se stabilesc următoarele părţi abilitate: pentru MApN-Direcţia Generală de Informaţii a Armatei, pentru Parchetul 
General - cabinetul procurorului general al României. 
"Punerea la dispoziţie a informaţiilor şi datelor relevante si utile pentru prevenirea, descoperirea şi combaterea 
infracţiunilor, precum şi pentru instrumentarea eficientă a dosarului penal, respectiv a informaţiilor şi datelor 
relevante şi utile pentru cunoaşterea şi contracararea vulnerabilităţilor şi a ameninţătilor interne şi externe la 
adresa securităţii naţionale în domeniul militar", este unul dintre obiectivele protocolului, potrivit documentului 
prezentat de Antena 3. 
Totodată, sursa citată menţionează că se stabileşte existenţa unor persoane de legătură care să acţioneze în 
comun pentru exercitarea competenţelor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DNA primeşte ajutor: Fondul Monetar Internaţional (FMI) anunţă o nouă mutare împotriva corupţiei 
Fondul Monetar Internaţional (FMI) a anunţat duminică adoptarea unui nou cadru de reglementări în vederea 
unei evaluări "mai sistematice" a corupţiei în cele 189 de state membre, fenomen care, subliniază fondul, 
subminează creşterea, investiţiile şi încasările fiscale, relatează AFP, potrivit Agerpres. 
 
Noul cadru a fost aprobat de comitetul director al FMI la 6 aprilie şi îi autorizează pe inspectorii instituţiei să 
"evalueze în mod regulat" caracterul şi gravitatea corupţiei, arată FMI. 
Noua abordare va fi lansată de la 1 iulie, a menţionat un responsabil al fondului.  
 
"Ştim că fenomenul corupţiei îi afectează pe cei mai săraci, subminează încrederea în instituţii", a comentat 
directoarea generală a FMI, Christine Lagarde, pe blogul său.  
 
"Se pune accentul pe guvernare în mod global şi nu doar pe corupţie, deoarece slăbiciunea guvernărilor deschide 
de regulă porţile corupţiei", a notat directoarea FMI.  
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Fapt inedit însă, FMI intenţionează să ia în vizor şi actorii privaţi, în speţă companii care adoptă practici de 
corupţie sau de spălare de bani.  
Doar mita dată anual în lume se ridică la 1500-2000 de miliarde de dolari pe an, potrivit unui raport al FMI din mai 
2016. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Scandalul privind mutarea Ambasadei României la Ierusalim, în presa internațională. Cum relatează The New 
York Times acest subiect 
Guvernul României a susținut mutarea ambasadei sale din Israel la Ierusalim, atrăgându-și un avertisment din 
partea președintelui – care are ultimul cuvânt de spus – cum că măsura poate viola legislația internațională, scrie 
The New York Times. 
România ar fi printre primele țări care-și mută ambasada, după SUA, după ce președintele american Donald 
Trump a recunoscut Ierusalimul drept capitală a Israelului în decembrie, fapt care i-a înfuriat pe aliații arabi ai 
Washingtonului și i-a șocat pe palestinieni, care vor ca partea estică a orașului să fie viitoarea lor capitală. 
„Guvernul a adoptat ieri un memorandum prin care a decis să înceapă procedura de mutare efectivă a ambasadei 
de la Tel Aviv la Ierusalim”, a declarat joi noapte liderul social-democrat și președintele camerei inferioare Liviu 
Dragnea la postul de televiziune Antena 3. 
Dragnea menține un control strict asupra partidului său și este considerat a se afla de facto la conducerea 
guvernului. 
Premierul Viorica Dăncilă a confirmat vineri că memorandumul a fost aprobat, dar a declarat că conținutul lui este 
confidențial și nu poate fi făcut public deocamdată. 
„Un memorandum a fost aprobat la ședința guvernului”, le-a spus Dăncilă reporterilor. „Vom avea discuții după 
aceea.” 
Conform legislației românești, ultimul cuvânt de spus în privința mutării îl are președintele de centru Klaus 
Iohannis, care a declarat că nu a fost consultat. 
Într-un comunicat, președintele Iohannis a îndemnat guvernul să dea dovadă de „responsabilitate și discernământ 
în privința deciziilor majore de politică externă, care au efecte strategice, inclusiv asupra securității naționale”. 
„Președintele dorește să reamintească de existența unei serii de rezoluții ale Consiliului de Securitate al ONU […] 
care cer, între altele, ca statele membre ONU să se abțină de la a-și înființa misiuni diplomatice la Ierusalim.” 
„În consecință, mutarea ambasadei României ar constitui violarea legislației internaționale în materie”, a declarat 
Iohannis. 
Ministerul de externe a precizat că memorandumul nu este decât începutul unui amplu proces de consultare și că 
încearcă să identifice cel mai bun mod în care România se poate poziționa. Acesta a adăugat că poziția României 
cu privire la dosarul israeliano-palestinian „a fost în mod tradițional una echilibrată, incluzând […] recunoașterea 
bilaterală a statului palestinian.” 
Premierul israelian Benjamin Netanyahu a declarat joi că „cel puțin o jumătate de duzină” de țări iau în calcul să-și 
mute ambasada de la Tel Aviv la Ierusalim. Ambasada SUA ar trebui să fie mutată pe 14 mai. 
„Gestul nostru are o imensă valoare simbolică […] pentru Israel, un stat cu o influență incredibil de mare în lume și 
cu care noi avem o relație specială de foarte mulți ani”, a declarat Dragnea. 
„Mutarea ambasadei la Ierusalim poate avea, și cred că va aduce, beneficii pe termen mediu și lung pentru 
România, iar noi trebuie să ne folosim de această enormă șansă și oportunitate.” 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Teodorovici a mers la Washington sa dea asigurari ca economia Romaniei merge si nu sunt problem 
Ministrul Finantelor Publice, Eugen Teodorovici, a reiterat fata de Fondul Monetar International (FMI) respectarea 
angajamentului Romaniei de a mentine deficitul bugetar sub 3%, la o intalnire cu directorul departamentului 
pentru Europa al FMI, Poul Thomsen, la Washington, indicand o crestere economica sustenabila pentru 2018 si 
urmatorii ani. 
Teodorovici a participat, in perioada 20-21 aprilie, la Reuniunea de Primavara a Grupului Bancii Mondiale si a 
Fondului Monetar International, la Washington, SUA. 
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Ministrul i-a transmis sefului FMI ca masurile luate in acest an de Guvern vor asigura o crestere economica 
sustenabila pentru 2018 si pentru anii urmatori. 
 
"Romania merge in directia buna, reluandu-si cresterea economica sustenabila bazata pe investitii. Dinamica 
veniturilor bugetare din trimestrul I 2018 este superioara dinamicii anuale prognozate pentru produsul intern brut 
(11,4% comparativ cu 7,9%, crestere nominala a PIB) fiind, cu exceptia celei inregistrate in trimestrul I 2015, cea 
mai ridicata post criza", i-a spus Teodorovici lui Thomsen. 
 
Ministrul Finantelor a mai discutat cu vicepresedintele Bancii Mondiale pentru Europa si Asia Centrala, Cyrill 
Muller, analizand impreuna portofoliul actual de proiecte aflate in derulare, finantate de banca in Romania. 
 
Printre acestea se numara si proiectul privind modernizarea ANAF, care va fi continuat intr-o forma revizuita de 
Finante, "adaptata pentru asigurarea unor servicii de calitate pentru contribuabili". 
ADVERTISING 
 
"Totodata, ministrul finantelor a propus conducerii BM o noua abordare cu privire la modalitatea de acordare a 
imprumuturilor, care ar conduce la flexibilitatea utilizarii sumelor din imprumut in functie de gradul de pregatire 
si realizare al proiectelor", se mai arata in comunicatul Finantelor. 
 
Din delegatia romana au facut parte secretari de stat din cadrul Ministerului Finantelor, vicepresedintele BNR 
Liviu Voinea, oficiali ai ANAF si ai Comisiei Nationale de Strategie si Prognoza. 
 
Acestia s-au intalnit cu reprezentantii bancilor de investitii si ai agentiilor de rating si cu oficiali ai institutiilor 
financiare internationale, discutand despre mediul macroeconomic, supraveghere macroprudentiala, evolutia 
inflatiei, precum si prioritatile pentru perioada urmatoare. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 PROIECT. Strategia "România 2040" ar urma să fie scrisă de o comisie condusă de Dragnea şi obligatorie 
pentru toate guvernele / Reacţia PNL 
La o lună de la Congresul PSD în care Liviu Dragnea şi-a prezentat planurile pentru douăzeci de ani de acum încolo, 
Secretariatul General al Guvernului a iniţiat un proiect de lege prin care se înfiinţează o comisie condusă de şeful 
PSD, care să elaboreze într-un an Strategia „România 2040”. Odată adoptată, aceasta ar urma să fie introdusă 
obligatoriu în programul de guvernare al oricărui guvern ce va urma de acum încolo. 
Potrivit proiectului de lege postat pe site-ul SGG, „se instituie obligaţia elaborării şi actualizării Strategiei de 
dezvoltare economică şi socială a României pe termen lung, denumită în continuare Strategia "România 2040" 
precum şi cadrul instituţional de realizare şi de asigurare a consensului naţional”. „Odată cu intrarea în vigoare a 
prezentei legi, se instituie obligativitatea includerii în programele de guvernare aprobate în Parlament a 
principalelor obiective strategice prevăzute în Strategia "România 2040"”, se arată în document.  
Totodată, după aprobarea legii, „se instituie obligativitatea Guvernului de a continua programele şi proiecte de 
dezvoltare ce decurg din Strategia "România 2040". 
Pentru elaborarea strategiei, se înfiinţează Comisia „România 2040”, condusă de preşedintele Camerei 
Deputaţilor, Liviu Dragnea. Organismul are mandat de un an, în perioada 1 iunie 2018 - 1 iunie 2019. 
Din comisie ar urma să facă parte reprezentanţi ai Guvernului, Presedinţiei, partidelor parlamentare, ai comisiilor 
de specialitate din Senat şi Camera Deputaţilor, ai Academiei Române, ai Consiliului de Programare Economică şi 
ai Comisiei Naţionale de Strategie şi Prognoză. 
De asemenea, Dragnea poate desemna ca membri ai comisiei personalităţi ale ştiinţei, din mediul academic şi 
universitar. 
„În vederea asigurării consensului naţional şi a validării direcţiilor de dezvoltare, Comisia "România 2040" va 
organiza dezbateri publice, sub forma unor forumuri naţionale, cu participare deschisă, în care se vor prezenta 
rezultatele de etapă”, se arată în proiect.  
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PNL cere retragerea proiectului 
PNL a cerut duminică guvernului să renunţe la proiectul de lege privind elaborarea şi actualizarea Strategiei 
Naţionale pe termen lung “România 2040”, liberalii susţinând că acest proiect trădează “un mod de gândire 
bolnav, infestat de nostalgiile comuniste”. 
“Acest proiect de lege trădează un mod de gândire bolnav, infestat de nostalgiile comuniste ale unor oameni care 
n-au reuşit nici până acum să asimileze în mod real valorile democraţiei. Practic, cetăţenii nu vor mai avea niciun 
cuvânt de spus, în alegeri, în privinţa direcţiei pe care o urmează România, întrucât tot ceea ce va stabili 
„Comitetul lui Dragnea” devine obligatoriu pentru orice guvernare va veni ulterior”, se arată într-un comunicat 
remis MEDIAFAX. 
Liberalii mai susţin că cel care ar urma să conducă acest proiect este Liviu Dragnea, în calitate de preşedinte al 
Camerei Deputaţilor. 
“Partidul Naţional Liberal a luat act cu stupoare de intenţia Guvernului Dăncilă – Dragnea de a adopta un proiect 
de lege care îşi propune nici mai mult nici mai puţin decât să reglementeze cine stabileşte viitorul României în 
următorii 22 de ani”, se mai arată în comunicat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ANRE va recalcula tarifele de distribuţie a energiei, după ce va primi decizia Consiliului Concurenţei 
Autoritatea Naţională de Reglementare în Energie (ANRE) va modifica tarifele de distribuţie, în sensul reducerii 
lor, în momentul în care va primi decizia Consiliului Concurenţei cu privire la investigaţia din care a rezultat că au 
fost prejudiciaţi consumatorii, se arată într-un comunicat al ANRE, remis, vineri, AGERPRES. 
 
"ANRE nu a primit, până în prezent, decizia Consiliului Concurenţei cu privire la investigaţia desfăşurată. În 
momentul în care o vom primi, vom declanşa procedurile privind calculele de modificare a tarifelor de distribuţie, 
în sensul reducerii lor, luând în considerare efectele cumulate ale achiziţiilor de contoare, în perioada 2008 -
2015", spun oficialii ANRE. 
 
Comitetul de reglementare al ANRE acordă, în continuare, o atenţie deosebită analizei tuturor costurilor care 
compun factura finală de energie şi nu va ezita să facă toate corecţiile necesare în sensul reducerii tarifelor care 
se vor dovedi că sunt afectate de înţelegeri anticoncurenţiale pe piaţa de energie, se mai arată în comunicat. 
 
În decembrie 2017, comitetul de reglementare al ANRE a decis reducerea cu 1,8% a tarifului de distribuţie a 
energiei electrice pentru acest an. 
 
Joi, Bogdan Chiriţoiu, preşedintele Consiliului Concurenţei, a declarat că va recomanda ANRE scăderea tarifelor la 
electricitate, după ce o investigaţie a Consiliului a relevat faptul că mai multe companii din energie s-au înţeles 
între ele, cauzând prejudicii consumatorilor. 
 
"Mai multe companii au fost păgubite. Au participat şi oameni din interiorul Electrica, deci într-un fel s-au furat 
singuri. Am sancţionat şi compania Electrica, întrucât au fost păgubiţi clienţii ei. Tarifele acestea umflate s-au dus 
către clienţi. Am sancţionat compania şi, în premieră, vrem ca împreună cu Autoritatea Naţională de 
Reglementare în Energie să recuperăm prejudiciul creat clienţilor acestor companii, care au fost păgubite şi care 
au transferat această pagubă către clienţii lor", a spus Chiriţoiu. 
 
Potrivit acestuia, este greu de stabilit prejudiciul adus consumatorilor de energie, întrucât este vorba de licitaţii 
care s-au întins pe o perioadă de mai mulţi ani. 
 
"Vorbim de ani buni în care preţurile au fost exagerate. Aici rolul-cheie îl va avea ANRE, pentru că este menirea lor 
să calculeze preţul corect. Îi vom sprijini cu datele pe care le-am obţinut în cursul investigaţiei", a mai arătat 
preşedintele Concurenţei. 
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El a precizat că modul cel mai simplu în care se poate recupera prejudiciul este scăderea tarifelor de distribuţie, 
lucru, pe care, de altfel, îl va recomanda celor de la ANRE. 
 
La rândul său, Niculae Havrileţ, consilier al ministrului Energiei şi fost preşedinte al ANRE, a susţinut că, în urma 
investigaţiei Consiliului Concurenţei pe această piaţă, consumatorii ar trebui să simtă o scădere a tarifelor de 
distribuţie. 
 
"Prin această intervenţie a Consiliului Concurenţei, societatea în cauză trebuie să refacă tarifele şi acest lucru se 
realizează prin scăderea nivelului tarifelor practicate de societate", a spus Havrileţ. 
 
La începutul acestui an, Consiliul Concurenţei a anunţat că a sancţionat cu 73 de milioane de lei şase companii, 
printre care şi Electrica, pentru încheierea a două înţelegeri anticoncurenţiale pe piaţa comercializării contoarelor 
şi echipamentelor conexe pentru măsurarea energiei electrice. 
 
"Companiile au stabilit modul în care urmau să participe la licitaţii, astfel încât să nu se suprapună şi fiecare dintre 
participanţi să câştige contracte de furnizare de echipamente cu eforturi minime. Efectele înţelegerilor 
anticoncurenţiale au condus la creşterea artificială a preţurilor de achiziţie pentru respectivele echipamente, 
costurile suplimentare fiind translatate către consumatorii finali care plăteau facturi mai mari pentru energia 
electrică. Comportamentul anticoncurenţial s-a derulat în perioada 27 noiembrie 2008 - 30 septembrie 2015 şi a 
vizat numeroase proceduri de licitaţie publică derulate în acest interval de timp", a anunţat autoritatea de 
concurenţă în ianuarie 2018. 
 
Electrica a anunţat, tot la începutul anului, că sancţiunea primită este în cuantum de circa 10,801 milioane lei, 
reprezentând 2,98% din cifra de afaceri totală realizată în anul financiar 2016. Compania a precizat că va contesta 
această amendă. 
 
La stabilirea cuantumului amenzii s-a ţinut cont de faptul că Societatea Energetică Electrica a colaborat în mod 
efectiv şi deplin cu Consiliul Concurenţei pe parcursul procedurii de investigaţie, în afara domeniului de aplicare a 
politicii de clemenţă şi dincolo de obligaţia legală de a coopera şi că pentru prima dată se reţine calitatea de 
facilitator în sarcina unei întreprinderi care organizează proceduri de achiziţie publică. 
 
De asemenea, reprezentanţii companiei menţionau că, în contextul în care Electrica a colaborat deplin cu Consiliul 
Concurenţei pe parcursul acestei investigaţii în scopul identificării comportamentelor de natură a afecta 
societatea, şi având în vedere faptul că Electrica nu este producător de contoare electrice, "nu se poate reţine 
faptul că societatea a participat la vreo înţelegere de împărţire a pieţei comercializării contoarelor şi 
echipamentelor conexe de măsurare a energiei electrice din România, şi în acest sens înţelegem să contestăm în 
instanţă decizia Consiliului Concurenţei".  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Daea încurajează producătorii de lapte să colaboreze şi anunţă programe guvernamentale de sprijin a 
acestora 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a declarat vineri, în timpul vizitei făcute la Târgul Internaţional pentru 
Agricultură Agraria, care are loc la Cluj, că guvernul va încerca să sprijine producătorii de lapte prin anumite 
programe, astfel încât oscilaţiile privind preţul litrului de lapte să fie "calmate". 
 
Întrebat de jurnalişti ce se poate face pentru reducerea diferenţelor între preţul de achiziţie al laptelui de la 
fermierii români şi preţul de raft, Petre Daea a afirmat că există deja anumite programe al căror exemplu poate fi 
aplicat. 
El a dat ca exemplu programul de colaborare între producătorii de carne de porc şi cu supermarketurile, "Ţara 
mea": "Iată că, de anul trecut din noiembrie, cu o anumită timiditate prin conţinut, prin cantitatea care a fost la 
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început, astăzi s-a ajuns ca în lanţurile din aceste magazine, datorită cooperării dintre fermieri şi lanţurile 
comerciale, astăzi se valorifică zilnic peste 800 de porci, care sunt prezentaţi, evident, în galantarele şi în rafturile 
acestor supermarketuri. Iată un mod de rezolvare a unei secvenţe din activitatea generală a noastră", a explicat 
ministrul. 
 
Referindu-se la un alt produs, ministrul a apus că, prin aceeaşi colaborare s-a putut ajunge ca un carton de de 30 
de ouă să poată avea la raft un preţ de 12,99 de lei, ceea ce înseamnă sub 50 de bani oul. 
"Aşa trebuie să facem şi în zona aceasta, a producătorilor de lapte, să intrăm în cooperative, în organizare, să 
avem altă putere de exprimare prin cantitate şi altă putere de negociere în aşa fel încât să calmăm interesele 
acestea de moment care nu ne fac bine. Nu fac bine nici fermierilor, jucându-se cu preţul de-a lungul anului, când 
îi dă mai mare, când îi dă mai mic, în funcţie de interesul pe care îl găseşte în piaţă, şi bulversăm şi piaţa, cu efecte 
negative asupra consumatorilor", a spus Daea. 
 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a vizitat, vineri, Târgul Agraria, deschis în localitatea Jucu din judeţul Cluj, în 
parcul industrial Tetarom III. Potrivit organizatorilor, la ediţia din acest an sunt prezente 300 de firme din 16 ţări. 
Ministrul a petrecut câteva ore la târg, discutând cu expozanţii. El a urmărit şi un concurs de bălţate româneşti, 
primind de la organizatorii evenimentului un tablou cu o văcuţă, despre care a spus că îl va duce la minister.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Lege specială pentru investitorii în turismul din Deltă 
Investitorii turistici vor putea construi pensiuni agroturistice în Delta Dunării cu un teren aferent de cel puţin 
200 de metri pătraţi, limita fiind redusă de la minimum 1.000 de metri pătraţi, prin ordinul ministrului 
Turismului, Bogdan Trif, în condiţiile în care suprafaţa de uscat în această zonă este redusă şi există potenţial de 
dezvoltare. 
Noul act normativ special dedicat investitorilor în turismul din Deltă facilitează construcţia de pensiuni 
agroturistice şi accesarea de fonduri pentru dezvoltarea turismului pe teritoriul Rezervaţiei Biosferei Delta 
Dunării. 
“Aşadar şi cei care deţin suprafeţe mici de teren în Deltă, înconjurate sau traversate de apele Dunării, pot dezvolta 
de acum, pensiuni agroturistice şi pot primi bani pentru investiţii”, se arată într-un comunicat al Ministerului 
Turismului. 
Trif a cerut autorităţilor locale din judeţul Tulcea să creeze condiţii pentru atragerea de noi investitori şi pentru 
dezvoltarea cât mai rapidă a Deltei Dunării şi a zonelor limitrofe. 
“Orice construcţie de tip agroturistic în zona Biosferei Deltei Dunării va fi permisă de acum chiar dacă zona de 
uscat se va întinde doar pe 200 mp, însă doar în condiţiile şi sub prevederile stricte de protecţie a mediului, faunei 
şi florei din Deltă”, a afirmat ministrul. 
El a subliniat că nu va tolera nicio abatere de la regulile de mediu, fiind adeptul proiectelor turistice sustenabile, 
durabile şi dedicate generaţiilor viitoare. 
Trif s-a întâlnit duminică, înainte de deschiderea sezonului estival, cu autorităţile şi operatorii turistici din 
Constanţa, Tulcea şi Delta Dunării pentru a discuta problemele cu care se confruntă turismul din zonă. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Dragnea şi Tăriceanu participă la Conferinţa Preşedinţilor Parlamentelor statelor membre UE de la Tallinn. 
Principalele subiecte dezbătute 
Preşedinţii celor două Camere ale Parlamentului României, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, participă, în 
perioada 23-24 aprilie, la Tallinn, în Estonia, la Conferinţa Preşedinţilor Parlamentelor statelor membre ale Uniunii 
Europene. 
 “La conferinţă participă peste 40 de preşedinţi din parlamentele naţionale, precum şi preşedintele Parlamentului 
European, domnul Antonio Tajani. Principalele subiectele dezbătute vor fi cele legate de viitorul Uniunii Europene 
şi de dimensiunea de securitate şi apărare a UE”, se arată într-un comunicat de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Valoarea tranzacţiilor cu acţiuni pe segmentul principal al Bursei de la Bucureşti a scăzut cu 45,31%, 
săptămâna trecută 
 
Valoarea tranzacţiilor cu acţiuni de pe segmentul principal al pieţei de capital româneşti a scăzut cu 45,31% 
săptămâna trecută, comparativ cu cea precedentă, la aproape 200 milioane lei, reiese din datele Bursei de Valori 
Bucureşti (BVB). 
 
Numărul de tranzacţii cu acţiuni a coborât la 8.800, de la 9.251. 
 
Capitalizarea pieţei a crescut la 183,78 miliarde de lei (39,43 miliarde de euro). 
 
Conpet conduce în topul celor mai tranzacţionate companii, cu 53,86 milioane lei, urmată de Fondul Proprietatea 
cu 31,46 milioane lei şi de BRD cu 28,87 milioane lei. Locurile 4 şi 5 sunt ocupate de Electrica şi Banca Transilvania, 
cu 24,62 milioane lei, respectiv 15,67 milioane lei. 
 
În ceea ce priveşte sistemul alternativ de tranzacţionare, valoarea tranzacţiilor a cunoscut o creştere de 502%, la 
peste 4,27 milioane de lei. 
 
Cele mai tranzacţionate companii pe ATS au fost Autonova Satu Mare, cu 2,7 milioane lei, urmată de Deutsche 
Bank AG, cu 446.373 lei, şi Scut Bacău, cu 254.181 lei.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 S-a aprobat proiectul pentru 67 de km de piste de biciclete în Bucureşti - Ilfov 
Comisia Tehnico-Economică a Ministerului Mediului a aprobat proiectul pentru realizarea pistelor de biciclete în 
Bucureşti-Ilfov, pe o distanţă de 67 km, proiect în valoare de 10 milioane de euro, execuţia primului lot, de 63,5 
km, putând demara în luna iunie, a anunţat Primăria Municipiului Bucureşti. 
"În ceea ce priveşte traseele pietonale şi pentru biciclete Bucureşti-Ilfov, a fost aprobat în Comisia Tehnico-
Economică a Ministerului Mediului proiectul pentru realizarea pistelor de biciclete, pe o distanţă de 67 km, 
proiect în valoare de 10 milioane de euro care va fi demarat anul acesta. 
În total, vor exista 240 de km de piste pentru biciclete în Bucureşti, iar construirea acestora va continua şi în anul 
următor. Potrivit HCGMB nr. 61/21.02.2018, proiectul cuprinde patru trasee, pe o distanţă de 63,5 km, ocupând o 
suprafaţă totală de aproximativ 201.000 mp. 
Este o primă etapă dintr-un proiect mai amplu, de 240 km. Execuţia primului lot, de 63,5 km, poate demara în 
luna iunie a acestui an", se arată într-o informare transmisă de PMB. 
Cele patru trasee sunt: Traseul 1- Piaţa Victoriei- Bd. Aviatorilor- Bd. Beijing- strada Nicolae Caranfil- Sos. Pipera- 
strada Alexandru Şerbănescu- Bd. Aerogării- DN1- Piaţa Presei Libere- Şos. Kiseleff- Bd. Constantin Prezan; Traseul 
2- Piaţa Victoriei- Bd. Iancu de Hunedoara- Şos. Ştefan cel Mare- Şos. Mihai Bravu; Traseul 3- Calea Victoriei- Bd. 
Regina Elisabeta- Splaiul Independenţei- Bd. Naţiunile Unite; Traseul 4- Piaţa Libertăţii- Piaţa Constituţiei- Bd 
Unirii- Bd. Decebal- Bd. Basarabia- Stadionul Naţional. 
Conform sursei citate, în prezent, Primăria Capitalei se află în etapa de obţinere a avizelor, iar pistele vor fi 
realizate de Compania Municipală Străzi, Poduri şi Pasaje. 
"De asemenea, Primăria Capitalei urmăreşte introducerea unui sistem de transport public cu biciclete (crearea de 
staţii de închiriere, parcări şi achiziţionarea de biciclete pentru utilizare de către public care se materializează în 
anul 2018 prin acordarea a 30.000 de vouchere pentru locuitorii Capitalei)", a mai precizat PMB. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Eurostat: România, printre ţările UE cu cele mai puţine joburi ocupate de persoanele cu vârsta între 55 şi 64 
de ani 
România se clasează pe locul 5 în topul ţărilor din Uniunea Europeană, unde gradul de ocupare a forţei de muncă 
pentru persoanele cu vârste cuprinse între 55 şi 64 de ani a fost cel mai scăzut în 2017, arată un raport Eurostat. 
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Cele mai mici rate de ocupare a forţei de muncă au fost înregistrate în Grecia (38,3%), Luxemburg (39,8%), Croaţia 
(40,3%), Slovenia (42,7%) şi România (puţin peste 43%). La polul opus, rata cea mai înaltă de ocupare a locurilor 
de muncă pentru această grupă de vârstă a fost observată în Suedia (76,4%), urmată de Germaniei (70,1%), 
Danemarca (68,9%), Estonia (68,1%), Lituania (66,1%), Ţările de Jos (65,7%) şi Regatul Unit (64,1%). 
Comparativ cu 2016, rata de ocupare a forţei de muncă pentru cei cu vârste cuprinse între 55 şi 64 ani a crescut în 
2017 în toate statele membre şi peste jumătate din populaţia cu vârste între 55 şi 64 de ani a fost angajată în 20 
de state membre ale UE, arată studiul. 
În privinţa persoanelor mai tinere, în 2017, rata de ocupare a forţei de muncă în rândul persoanelor cu vârsta 
cuprinsă între 20 şi 64 de ani în UE a fost de 72,2% (comparativ cu 2016, când fusese 71,1%). 

 
Strategia Europa 2020 urmăreşte atingerea unei rate totale a ocupării forţei de muncă de cel puţin 75% pentru 
persoanele cu vârste cuprinse între 20 şi 64 de ani. Acest obiectiv a fost transpus în diferite obiective naţionale 
pentru a reflecta situaţia şi posibilităţile fiecărui stat membru de a contribui la obiectivul comun, potrivit Eurostat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Insolvenţele au urcat cu 19% în primul trimestru, iar dizolvările cu 60,8% 
Numărul societăţilor comerciale şi persoanelor fizice autorizate intrate în insolvenţă a crescut în primul trimestru 
cu 19,31%, comparativ cu perioada similară din 2017, la 2.305, reiese din datele publicate pe site-ul Oficiului 
Naţional al Registrului Comerţului (ONRC). 
 
Cele mai multe firme şi PFA-uri au intrat în insolvenţă în Bucureşti - 445 (în creştere cu 18,66%), urmat de judeţul 
Bihor, cu 148 (29,82%), şi de Iaşi, cu 144 (+29,73%). 
 
Pe domenii de activitate, cel mai mare număr de insolvenţe s-a înregistrat în comerţul cu ridicata şi cu amănuntul, 
repararea autovehiculelor şi motocicletelor - 697 (plus 25,59%). 
 
De asemenea, în perioada ianuarie - martie 2018, un număr de 5.725 firme şi-au suspendat activitatea (plus 
42,98%), iar 9.793 au fost dizolvate, număr în creştere cu 60,83%. 
 
Insolvenţele din România rămân la un nivel de două ori mai mare faţă de media din Europa Centrală şi de Est 
(ECE), conform datelor prezentate în februarie de oficialii Coface. 
 
"Anul 2017 a adus 8.256 proceduri noi de insolvenţă, în creştere cu 3% faţă de 2016, când s-au înregistrat 8.053 
de noi proceduri. În ciuda minimului din ultimii 15 ani, România raportează un nivel mediu al companiilor 
insolvente raportat la 1.000 de firme active de 2,4%, ceea ce înseamnă de aproape două ori peste media din 
Europa Centrală şi de Est. În acest context, este mai important să evaluăm calibrul companiilor insolvente, din 
perspectiva pierderilor financiare cauzate creditorilor şi a dimensiunii sociale, prin locurile de muncă pierdute. Din 
această perspectivă, 2017 a înregistrat o oarecare stabilizare a companiilor insolvente cu venituri peste 1 milion 
de euro, respectiv 326 firme, comparativ cu 333, în anul anterior", conform sursei citate. 
 
În ciuda acestui fapt, spun reprezentanţii companiei, pierderile produse creditorilor de firmele insolvente în 2017 
s-au ridicat la 9,6 miliarde lei, în creştere cu 13% comparativ cu anul anterior, respectiv 8,5 miliarde lei. Pe de altă 
parte, numărul locurilor de muncă raportate de firmele insolvente în 2017 se ridică la 47.578, cu 32% mai mic faţă 
de cel din anul anterior. 
 
Cele trei greşeli majore ale firmelor care au intrat în incapacitate de plată sunt finanţarea deficitară a investiţiilor, 
investiţiile greşite şi politica agresivă a dividendelor. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Miniştrii de Externe din G7, reuniune la Toronto. Rusia, pe lista temelor de discuţie, dar sancţiunile nu se află 
pe agendă 
Miniştrii de Externe ai statelor din Grupul celor şapte mari economii ale lumii (G7) vor discuta despre cum ar 
putea să menţină presiune asupra Rusiei, însă impunerea unor noi sancţiuni nu este luată în considerare, au 
informat oficialii, relatează site-ul agenţiei Reuters. 
Miniştrii, care se vor afla în vizită la Toronto timp de două zile, vor discuta de asemenea şi despre recentele 
evenimente din Peninsula Coreea, Siria, Orientul Mijlociu şi Venezuela. Discuţiile, care se vor încheie luni, vor 
ajuta la pregătirea unui summit G7, care va avea loc în Canada la începutul lunii iunie. 
Grupul celor şapte mari economii ale lumii este alcătuit din Statele Unite, Marea Britanie, Germania, Canada, 
Franţa, Italia şi Japonia. 
Săptămâna trecută, G7 a condamnat utilizarea unui agent chimic în atacul ce l-a vizat pe fostul agent rus Serghei 
Skripal. Un oficial de rang înalt din G7 a declarat că miniştrii sunt îngrijoraţi de un posibil tipar al 
comportamentului Rusiei din ultimii ani. 
"Ei sunt, cred, interesaţi de o abordare unică privind exprimarea îngrijorării noastre profunde şi dezacordului 
nostru, cât şi a modalităţii de a ne adresa acestora", a declarat oficialul, care a preferat să vorbească în condiţii de 
anonimitate. 
Moscova neagă orice implicare în incidentul din Salisbury. 
Statele occidentale au impuse mai multe sancţiuni Rusiei în ultimii ani, după anexarea Crimeii, susţinerea 
militanţilor din Ucraina de Est şi a preşedintelui sirian Bashar al-Assad. 
Ministrul ucrainean de Externe Pavlo Klimkin va participa la câteva din discuţiile care vor avea loc în Toronto. 
Pe agenda discuţiilor se află şi Coreea de Nord, care sâmbătă a anunţat că va suspenda testele nucleare şi 
balistice. 
"Acesta este un pas mic, dar unul progresiv şi posibil de mare impact în direcţia corectă", a declarat premierul 
canadian Justin Trudeau. 
(Sursa: Mediafax) 
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